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Styremøte i Forollhogna villreinutvalg 
Sted: Glåmos/Ålen 

Tid: 8.6.2022 kl. 19.00 

Fremmøtte medlemmer: Annar Dragmyrhaug, Jakob Nordstad, Kristoffer Flaa Sørensen, Terje Tovmo 

Øvrige deltakere: Magne Eggen Haugom (reindriftsutøver Gåebrien sijte/Riast-Hylling) 

Sekretær: Kristin Lund Austvik 

 
Før møtet hadde villreinutvalget ei befaring av sperregjerdet på Glåmos sammen med Magne E Haugom. Magne viste 
utvalget problempunktene på gjerdet der tamrein smetter gjennom på seinhøsten under forflytning fra sommerland til 
vinterbeite. Det er tre steder det særlig er utfordringer der mye rein kan komme gjennom. Disse tre punktene har 
reindriftsnæringa brukt mye tid på å stå vakt ved den ca. 1 ½ mnd dette pågår, men det er et veldig ressurskrevende arbeid 
og nesten umulig å unngå at noen av punktene er ubevoktet og rein smetter gjennom ved et tidspunkt i løpet av denne 
perioden.  
Alle de fremmøtte fra villreinutvalget mente at utvalget skal gjøre en innsats for å forsøke å få på plass bedre løsninger ved 
punktene. Mulige alternativer til løsninger ble diskutert og også hva villreinutvalget kan bidra med i dette arbeidet. Det er 
viktig å få på plass avtaler med berørte grunneiere på punktene og finansiering til eventuelle tiltak. Villreinutvalget tilbød 
seg å hjelpe til med å skaffe finansiering til tiltak som ble diskutert og å ha kontakt med BaneNor om dette. 

 

 

Sak 9/2022 Villreinutvalgets mandat til gjennomgang av mulige alternativer for 
inndeling av Røros og Forollhogna villreinvald 

Saksframlegg: Røros vestre villreinvald sendte også i år en søknad om medlemskap i Forollhogna villreinvald. Søknaden 
ble lagt fram for årsmøtet for Forollhogna villreinvald i 2022 som vedtok følgende 2 punkter (sak 6, 
kulepunkt 1):  
Punkt 1: Søknaden avslås. 
Punkt 2: Mulige alternativer for inndeling av Røros og Forollhogna villreinvald ses på innen årsmøtet i 
2023 og legges fram for votering som en egen sak for årsmøtet. Mål for arbeidet skal være å komme 
fram til en løsning som sikrer den beste mulige forvaltninga av villreinområdet. 
 
Med dette fikk villreinutvalget et mandat til å gjennomgå alternativer til inndeling av valdene innen 
årsmøtet i 2023. Villreinutvalget må i kveldens møte diskutere hvordan dette løses på best mulig måte 
for å sikre en god evaluering av saken innen neste årsmøte. 

Diskusjon: Kristoffer forklarte nærmere om bakgrunnen til at FO1 kom med forslaget for årsmøtet. Fo1 hadde et 
ønske om å få drøftet dette grundig en gang for alle og få en avgjørelse som kan stå seg så man slipper å 
behandle dette i hvert årsmøte. Annar supplerte med bakgrunnen for at Røros selv valgte å stå utenfor 
Forollhogna villreinvald da det i sin tid ble opprettet.  
Det er kommet inn et forslag fra Vingelen om at det opprettes ei gruppe utenom styret i villreinutvalget 
som ser på dette. Gruppa bør ha minst en representant fra hver kommune og representantene bør 
utnevnes av kommunene selv, på samme måte som for representantene til villreinutvalget. Gruppa bør 
ha løpende dialog med styret i villreinutvalget og bør stille krav til Røros om en bedre søknad som er 
underskrevet av alle berørte grunneiere i valdet før saken skal behandles av årsmøtet i Forollhogna 
villreinvald. Flere mulige alternativer til løsning på inndeling av valdene fra denne gruppa bør være klart 
til rettighetshavermøtet slik at det kan drøftes av rettighetshaverne i god tid før årsmøtet.  
Villreinutvalget skal ha et nytt møte tidlig i august og bør til da ha fått en oversikt over medlemmene i 
gruppa.  

Vedtak: Det opprettes ei gruppe som skal arbeide med dette fram til rettighetshavermøtet. Det er opp til hver 
enkelt kommune å velge en eller to representanter som skal sitte i gruppa. Oppnevnelsen må være klar 
til neste møte i villreinutvalget som blir i starten av august. Gruppa bør ha løpende dialog med styret i 
villreinutvalget og bør stille krav til Røros om en bedre søknad som er underskrevet av alle berørte 

mailto:post@hognareinen.no/


www.hognareinen.no 

 
Leder: Nestleder: Sekretariat:   

Jakob Nordstad 
2500  TYNSET 

Terje Tovmo 
7292  BUDALEN 

Kvikne utmarksråd,  
Vollan gård, 2512 Kvikne 

Konto: 4355 14 04707  
 

jn@planrad.no terjetovmo@hotmail.no post@hognareinen.no/ 99 27 49 43  Orgnr.: 975 552 039 

 

 

grunneiere i valdet før saken skal behandles av årsmøtet i Forollhogna villreinvald. Flere mulige 
alternativer til løsning på inndeling av valdene fra denne gruppa bør være klart til rettighetshavermøtet 
slik at det kan drøftes av rettighetshaverne i god tid før årsmøtet.  

 

Sak 10/2022 Bruk av fullmakter i årsmøtene 

Saksframlegg: I årets årsmøte var det noe uklart hvordan stemmer skal telles opp og om det var nødvendig med 
fullmakter dersom et område ikke hadde like mange fremmøtte representanter som det stemmeantallet 
deres tilsier. Utvalget ble oppfordret til å avklare om det er nødvendig med fullmakter innad i 
jaktområder og om det er mulig med fullmakter mellom områder og hvordan de eventuelt skal benyttes 
innen neste årsmøte. 
Villreinutvalget ser nærmere på vedtektene og hvordan praksis med fullmakter bør være og skrives i 
vedtektene for at det skal være mer forståelig. 

Diskusjon: Alle de fremmøtte mener at det helt klart bør stilles krav til skriftlige fullmakter for å stemme på vegne 
av andre, enten det er innad i et jaktfelt/jaktområde eller mellom jaktfelt/jaktområder. Det er imidlertid 
ikke noe i vegen for at representanter som møter for et jaktfelt/jaktområde også kan stemme for et 
annet jaktfelt/jaktområde dersom de har med nødvendig skriftlig fullmakt. 

Vedtak: Det må inn i vedtektene at det kreves skriftlig fullmakt for å stemme i årsmøtet. Det presiseres at 
fullmakter også kan benyttes på tvers av jaktfelt/jaktområder, ikke bare innad i feltene/områdene. Saken 
legges frem for årsmøtet i 2023 for godkjenning som vedtektsendring ihht. vedtektene. 

 

Sak 11/2022 Oppsynsmøte 

Saksframlegg: Det må planlegges et mellom oppsynene og villreinutvalget før jakt som tidligere år. Agenda for møtet 
og møtested må avklares før invitasjon sendes ut til oppsynene. 

Diskusjon: Jakob Nordstad fortalte om bakgrunnen for at vi har hatt et slikt møte med oppsyn og utvalg. Det er 
nyttig for utvalget å treffe de oppsynene som er ute i felt og å få et innblikk i det arbeidet de utfører på 
vegne av villreinutvalget. Disse møtene har fungert veldig godt og vi har også fått med 
Miljøkrimkoordinator i Trøndelag politidistrikt i flere av møtene, noe som har vært et verdifullt og 
lærerikt bidrag.  

Vedtak: Møtet blir 15. august i Budalen kl. 1900. Forhåndsvarsel sendes ut til oppsyn og villreinutvalg. 
Miljøkrimkoordinator kontaktes og forespørres om å ha et kort foredrag og delta i møtet. 

Sak 12/2022 Gjennomgang av kontaktpersoner for varslingsinstruks tamrein 

Saksframlegg: Eli Grete Nisja, nasjonalparkforvalter for Forollhogna, utarbeidet i samarbeid med blant annet 
villreinutvalget i 2020 varslingsrutiner om tamrein innenfor Forollhogna villreinområde. Eli Grete har 
oppdatert epostadressene for reindriftsforvaltningen og nasjonalparkforvaltninga. Villreinutvalget må ta 
en gjennomgang på rutinene og eventuelt forandre lokale kontaktpersoner dersom det skal inn noen 
nye.  
 

Diskusjon: Varslingsinstruksen har fungert veldig godt med de kontaktpersonene som ble oppnevnt i forrige 
omgang.  

Vedtak: Lista oppdateres med nye representanter der det er nødvendig. Kåre Kristen Totlund byttes ut med 
Kristoffer Flaa Sørensen for Kvikne/Fo1.  
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Sak 13/2022 Orienteringer/eventuelt 
• Jaktkart 

Vi har hatt noen møter med ei som kan lage et kart for oss og villreinsenteret. Hun kan lage kartgrunnlag 
med bakgrunn i kart fra villreinsenteret og med hjelp av grafisk designer. 

• Villreintelefonen 
Det har vært ulike tilbakemeldinger og ønsker om en informasjonskanal, men det er helt klart at det er et 
ønske om å ha en slik kanal. Det er fordeler og ulemper med flere av løsningene, men alt i alt fungerer 
villreintelefonen godt. Vi forsøker derfor å få på plass en avtale om en villreintelefon også i år.  

• Oppsummering av årsmøtet 
Årsmøtet fungerte veldig greit med enstemmige vedtak i alle saker og uten noen store diskusjoner. 

• Tellinger 
Vi har nå fått strukturtalla og de er lagt ut på nettsida. Neste telling er kalvtelling, noe som blir veldig 
spennende ettersom vi nå bør kunne begynne å se resultat av den forvaltninga som har vært gjeldende 
med høye kalvkvoter de siste årene. Mellomårsvariasjoner i vær og vårens fremmarsj vil spille inn uansett, 
men over tid har vi en forventning om en høyere andel eldre simler og tilsvarende høyere kalvproduksjon. 

• Miljøkvalitetsnormen 
Forollhogna villreinområde oppnådde middels kvalitet etter at alle delnormer ble satt til middels. Innen de 
ulike delnormene var det parameterne “kjønns- og alderskorrigert slaktevekt på kalv”, “antall kalver per 
100 simle og ungdyr”, “lavbeite” og “funksjonelle trekkpassasjer” som ble utslagsgivende for at kvaliteten 
ble satt til middels. Parameterne “Andel eldre (≥ 3 år) bukk per voksen (≥ 1 år) simle”, “Genetisk 
variasjon”, “Helsestatus” og “Funksjonell arealutnyttelse” ble alle vurdert til å være god. 
Miljøkvalitetsnormen er et stort tema som bør tas som en egen sak i et møte i villreinutvalget. 

• Fagdager villrein 
Det var mange gode innlegg om relevante temaer på fagdagene som ble avholdt på Spitsbergseter 1-2 
juni. Foredragene fra fagdagene er lagt ut på facebooksida til villreinrådet.  

• Kalvingsprosjektet 
Prosjektet er snart over for i år. Det har vært registrert rein over mye av det samme området som tidligere 
i prosjektet. De siste periodene man har vært ute og filmet har fostringsflokkene stort sett stått i Vingelen. 
Det har vært varierende vindretning, men det er (som vanlig) stor forskjell på vårens fremmarsj i fjellet 
med snøføre i nord og barmark i sør. Den 29. mai ble det gått inn på ski fra Budalen, mens man på Kvikne 
og i Vingelen kunne gå på beina. Det hadde da vært strid nordvest noen dager og det var sporsleper i 
fonnene etter større flokker som hadde gått nordover, men snudd før de kom nord for Ya og gått sørover 
til barmark igjen. Kristin hadde med seg Einy Brænd fra villreinsenteret på telling en dag og de observerte 
da en stor fostringsflokk ved Reinshytta (Grårabben) i Vingelen. Det er fortsatt tydelig at sæterdalene er 
viktige i kalvingsperioden og at det derfor er av betydning at reinen får ha disse i fred i denne avgjørende 
tida.  

• Bud villreinjakt 2022 og skolejakt 
Vi har fått inn søknad fra 7 skoler i år. Nytt av året er at Ålen (Hov) skole har søkt. Alle skolene får tildelt 
jakt av utvalget i år. Budrunden på pakken med bukkekort er avsluttet og vinner av budrunden er 
informert og har takket ja for 2022 med opsjon på 3 år. 

 
 
 
Rett utskrift bekreftes 

    

Leder   Styremedlem 

Jakob Nordstad   Per Martin Rønningen 

    
Styremedlem   Nestleder 

Anita Krigsvoll   Terje Tovmo 

    
Styremedlem   Styremedlem 
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